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ОЗДОРОВЧИЙ СЕЗОН —
ПИТАННЯ СОЦІАЛЬНОЇ ВІДПОВІДАЛЬНОСТІ

СПЕЦІАЛІЗОВАНІ МСЧ МАЮТЬ ПРАВО НА ЖИТТЯ

АТОМНИЙ СПОРТ ДОПОМАГАЄ ПРОСЛАВЛЯТИ УКРАЇНУ

Итак, как проинфор-
мировала нас специалист
профкома Надежда Панова,
в этом году профсоюзный
комитет заключил дого-
воры на летний оздоро-
вительный отдых с базой
отдыха «Гилея» (п. Лазур-
ное Скадовского района) и
пансионатом «Дорожник»
(г. Приморск).

Что касается «Гилеи», то
с этой базой у профсоюзно-
го комитета насчитывается
уже 20 лет сотрудничества,
и многим атомщикам нра-
вится там отдыхать. 

— Путевки в «Гилею» у
нас никогда не горят, — го-
ворит Надежда Леонидов-
на. — Люди ездят туда с
удовольствием. В первую
очередь, этот отдых очень
доступен. А во-вторых, если
человек взял путевку в «Ги-
лею», то это не влияет на
возможность получения са-
наторно-курортных путевок,
так как продолжительность

отдыха там — 7 дней, а та-
кой срок не учитывается.
Правда, в этом году, к сожа-
лению, мы взяли на 223 пу-
тевки меньше, чем в про-
шлом. 

Всего в «Гилею» проф-
союзный комитет приобрел
960 (в прошлом году, для
сравнения — 1183). В пан-
сионат «Дорожник» в этом
году купили 530 путевок, на
60 меньше, чем в прошлом.
Это связано с финансовым
положением, объясняют в
профкоме, так как средства
не увеличиваются, а цены
на отдых в течение года
растут. 

Радует, что, к примеру,
«Гилея», с учетом многолет-
него партнерства, идет на-
встречу и не очень повыша-
ет стоимость. В этом году
работники станции и пен-
сионеры ЗАЭС (члены проф-
союза) платят за путевку
350 грн. 

(Окончание на 2-й стр.)

Профком — главный
организатор отдыха

Начался летний сезон — и информация о том, куда
приобрел путевки профсоюзный комитет в этом году,
безусловно, будет интересной работникам Запорож-
ской АЭС. Тем более что при выборе пансионатов и баз
отдыха в профкоме руководствуются пожеланиями и
предпочтениями людей — в этом отношении хорошо
налажена система обратной связи.

ЕКОНОМІЯ
ЧИ ЛІКВІДАЦІЯ?

Два величезні корпуси
спеціалізованої медико-са-
нітарної частини Смоліного
у Маловисківському райо-
ні — інфекційне й терапев-
тичне відділення — навряд
чи коли-небудь знову від-
чиняться для пацієнтів. А
стоятимуть вони довго (вже
наскільки паршивий має
вигляд будівля зачинено-
го інфекційного відділення
Устинівської ЦРЛ, і та сип-
леться, тріщить, але трима-
ється) як нагадування про
байдужість до потреб міс-
цевого населення тих, хто
відправив ці відділення «на
пенсію». Урізання коштів на
фінансування цього закла-
ду, який обслуговує 10 ти-
сяч жителів Смоліного і де-
сятка навколишніх сіл п’яти
районів, почалося із вне-
сення змін до закону про
держбюджет-2015. Тоді ж
було рекомендовано пере-
дати спеціалізовані медичні
заклади на утримання міс-
цевих громад.

У муках пройшов увесь
минулий рік для двох спе-
ціалізованих медико-сані-
тарних частин області в
Смоліному та Кіровограді.
Затримки із заробітної
плати, суттєве скорочення
штату — багато чого вик-
ликало негативні емоції у
працівників і профспілко-
вих лідерів цих закладів,
їхніх сімей, пацієнтів, при-
звело до акцій протесту
(див. фото).

Із проханням про допо-
могу вже вкотре звертають-
ся до Президента, Прем’єр-
міністра, міністра охорони
здоров’я, керівника обл-

держадміністрації також
працівники медико-санітар-
ної частини Смоліного, кот-
рій, як і помічнянській, не
вдасться вижити на гроші,
що їх закладає у свій бюд-
жет на утримання медицини
Маловисківський район.

УРАН — «ТАК»,
ШАХТАР — «НІ»?

...Свого часу такі закла-
ди, як ця медико-санітарна
частина, створювалися для
обслуговування працівни-
ків потенційно небезпечних
об’єктів, якими і є урано-
добувні шахти Смоліного та
Новокостянтинівки. Зараз
понад 2200 працівників
тільки цих підприємств об-
слуговуються в ній, прохо-
дять періодичні планові об-
стеження, лікують давні
хвороби.

Зі слів її начальника, де-
путата обласної ради Олек-
сандра Фролова, серед за-
пропонованих до передачі в
комунальну власність (із-під
контролю Міністерства охо-
рони здоров’я) медико-са-
нітарних частин чимало та-
ких, що є єдиним лікувальним
закладом на територіях ра-
діусом 40-50 кілометрів. Це
державний заклад СМСЧ
№1 в Енергодарі, №2 в Юж-
ноукраїнську, №3 в Кузне-
цовську, №4 в місті Нетіши-
ні, №5 у Славутичі, №9 у
Жовтих Водах, №16 у Чор-
нобилі та №17 у Смоліному.
Тобто за навантаженням і за
потребами ці заклади мож-
на прирівняти до централь-
них районних лікарень, вони
й потребують відповідного
фінансування. Але нині при
формуванні галузевих і міс-
цевих бюджетів діє інший

розрахунок — береться до
уваги кількість населення і
один базовий медзаклад.
Ось тому й доведеться Олек-
сандрові Сергійовичу і його
колегам з інших подібних
медзакладів стукати у влад-
ні двері всіх рівнів, залучати
громадськість до порятунку
острівців відомчої медици-
ни, які конче мають вижити в
специфічних умовах.

— Прикро, що треба до-
водити важливість такого
закладу для держави, —
розмірковує Олександр Сер-
гійович. — Задекларовано ж
на законодавчому рівні, що
уранодобувна промисло-
вість (а отже, і її працівники
зі своїм соціальним паке-
том) — це стратегічний на-
прям інтересів держави. А
на ділі я мушу всім розпові-
дати, що нам потрібна міс-
цева лікарня, бо хворого
гірника в шахту не пошлеш,
а «стратегічний уран» для
України має ж хтось добува-
ти. І шахтарям-пенсіонерам
відомча санчастина потріб-
на, бо заслужили! Зрештою,
в нас досі чинні санітарні
правила забезпечення ра-
діаційної безпеки України та
її населення, згідно з якими
в місці видобутку повинна
функціонувати повноцінна
медична частина. Натомість
нас поспіхом передають

місцевим громадам, навіть
не завершивши як слід
юридичну процедуру. Так,
сьогодні створено правову
колізію й порушено ви-
моги Закону України «Про
передачу об’єктів права
державної та комунальної
власності»: фінансування
спеціалізованих медзакла-
дів передано в райони, а
майно й досі залишається у
підпорядкуванні МОЗ. Міс-
цева влада не спроможна
повноцінно фінансувати лі-
карні, проте й не має права
затверджувати їхні структу-
ру та штатні розписи, тоді як
МОЗ від цієї роботи відсто-
ронилося.

— Торік на урізаному
фінансуванні (третина по-
треби) ми ледве дотягнули
до вересня, — розповідає
заступник начальника мед-
частини з економічних пи-
тань Юлія Німченко. — Потім
отримали адресну субвен-
цію — шість мільйонів гри-
вень. Закрили рік без боргів
із зарплати, але довелося
піти на скорочення понад
шістдесяти штатних оди-
ниць, тридцяти ліжко-місць.
Нині у районному бюдже-
ті на медчастину Смоліно-
го закладено 3,6 мільйона
гривень (а потрібно 13–14
мільйонів гривень на рік).
(Закінчення на 2-й стор.)

НЕ ПОТРІБНІ ДЕРЖАВІНЕ ПОТРІБНІ ДЕРЖАВІ
2015-й для відомчих лікарень і медчастин був

визначений урядовцями як перехідний. Тобто упро-
довж минулого року 94 спеціалізовані заклади
України, які обслуговують понад мільйон громадян і
в яких працює 22 тисячі медичного персоналу,
мусили призвичаїтися до нових фінансових реалій.
Але, судячи з усього, безболісного вирішення
питання (як, не ріжучи по живому, скоротити) дер-
жава поки що не знайшла.

Еще в декабре прошло-
го года от болгарского орг-
комитета в Атомпрофсоюз
Украины пришло приглаше-
ние на участие в фестивале.
Дирекция и профсоюзный
комитет ППО НАЭК «Энер-
гоатом» приняли решение
направить спортивную деле-
гацию на престижный меж-
дународный турнир. Кан-
дидатов на поездку было
предостаточно — спорт в ук-
раинских атомщиков всегда
в почете. Нашего атомного
флагмана — Запорожскую
АЭС, в этот раз представля-
ли восемь спортсменов, по
шесть — от Ривненской и

Южно-Украинской АЭС и че-
тыре — от Нетешина.

Просыпающийся Киев
провожал нашу делегацию
солнечной, но немного про-
хладной погодой. Наш ком-
фортабельный «Неоплан»
преодолевает сотни кило-
метров «знаменитыми» до-
рогами Украины, затем путь
лежит через Приднест-
ровье, Молдову, Румынию и
через 26 часов мы в ко-
нечном пункте поездки —
болгарской Варне. Тест на
выносливость успешно вы-
держан. На фасаде «Гранд
Отеля Св. Константина и Еле-
ны» уставших, но радостных

членов украинской делега-
ции гостеприимно встре-
чает наш старый знакомый
по прошлым визитам, гла-
ва Оргкомитета фестиваля
Константин Парзулов.

А уже на утро следующе-
го дня начинается рабочая

часть фестиваля. Уследить
за ходом всех спортивных
поединков было просто не-
реально. Теперь спортсме-
нам предстояло сдать тест на
мастерство. Относительно
небольшой состав нашей ко-
манды — 24 спортсмена, по-

зволил украинской коман-
де принять участие в огра-
ниченном количестве турни-
ров — пляжном волейболе,
пляжной борьбе, баскетболе,
плавании, шахматам и пе-
ретягиванию каната, видах
спорта, наиболее популярных
в наших трудовых коллекти-
вах и в которых мы могли
претендовать на медали.

Это было уже четвертое
участие украинцев в болгар-

ских стартах и если три-че-
тыре года назад в боль-
шинстве видов спорта на-
ши спортсмены были в
роли «статистов», а их по-
беды воспринимались, как
небольшие сенсации, то в
этот раз ребята твердо ре-
шили бороться за медали
и высокое общекомандное
место.

(Окончание
на 4-й стр.)

«ХОРОША СТРАНА БОЛГАРИЯ…»
Ежегодно в начале июня на Золотых песках

болгарского города-курорта Варна собираются
спортсмены-любители на традиционный Фестиваль
рабочего спорта. В этом году он проводился в три-
надцатый раз и принять в нем участие изъявили
желание более 2,5 тысячи человек, из 16 стран
мира. Спортивная программа включала 15 видов
спорта — от классических шахмат до турниров по
бриджу и боулингу.

6 липня у м. Київ о 10.00
відбудеться Всеукраїнська
акція протесту проти анти-
народного підвищення цін на
природний газ, тарифів на
опалення й гарячу воду.

ПРИЄДНУЙСЯ І ЗАХИСТИ
СВОЇ ПРАВА!

БОРІТЕСЯ — ПОБОРЕТЕ!
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СОЦІАЛЬНЕ ПАРТНЕРСТВО

(Окончание.
Начало на 1-й стр.) 
Путевки в «Дорожник» в

цене выросли. Но благода-
ря активной работе профко-
ма для атомщиков там тоже
идут на уступки. И в зависи-
мости от даты заезда и ти-
па номера цена варьиру-
ется в пределах 680–840
грн. Особенной популяр-
ностью пользуются 2- и 3-
местные люксы в корпусе
«Волна», на берегу моря.

В мае представители
профкома посетили не-
сколько оздоровительных
учреждений, в том числе и
«Дорожник», чтобы убедить-
ся в готовности пансиона-
та принимать отдыхаю-
щих. Отметили, что там
очень ухоженная и доволь-
но обширная территория,
много зелени, цветов. Но-
мера тоже оставили поло-
жительное впечатление —
выполняются ремонты, об-
новляется мебель, элементы
интерьера. Продолжитель-
ность курса оздоровления
— 10 дней.

Есть в этом году и путев-
ки от профсоюзного комите-
та НАЭК «Энергоатом»: для
оперативного состава Запо-

рожской АЭС (из разных
цехов и подразделений) — в
пансионат отдыха «Золотой
берег» (г. Бердянск). Всего
предполагается 9 заездов
по 44 человека, в общем —
396 человек.

Кроме этого, в летний
период профсоюзный коми-
тет ЗАЭС выделяет сред-
ства на приобретение путе-
вок выходного дня. Каждому
цеху на эти цели предостав-
ляется определенная сумма
(в зависимости от численно-
сти работающих членов
профсоюза). Причем цехо-
вые комитеты сами прини-
мают решение, как исполь-
зовать эти средства — или
база отдыха или туристиче-
ские поездки. К примеру,
цехком энергоремонтного
подразделения практику-
ет так: все лето персонал
подразделения отдыхает —
для этого закуплены путев-
ки краткосрочные (по 3-5
дней), благодаря чему уда-
ется охватить большее коли-
чество людей. Другие цеха
используют эти средства
примерно так же.

Надежда Леонидовна
пояснила, что такое семей-
ный отдых. Это значит, что

купить такую путевку может
работник станции — для
себя и для членов своей
семьи (жены или мужа —
независимо от того, работа-
ет он на ЗАЭС или нет, и
детей до 18 лет). Члены
профсоюза платят за се-
мейный отдых и санатор-
но-курортное лечение 15
процентов от стоимости пу-
тевки. Члены семьи, не ра-
ботающие на ЗАЭС, — 25
процентов. Детская путевка
на отдых с родителями —
тоже 15 процентов. А в дет-
ские оздоровительные ла-
геря — 10 процентов. 

К слову, для детей ра-
ботников ЗАЭС в этом го-
ду профком НАЭК «Энерго-
атом» приобрел путевки в
лагерь «Красная гвоздика»,
который тоже пользуется
большой популярностью.
Профсоюзная комиссия,
которая знакомилась с ус-
ловиями центра, была в
восторге. Очень большая
территория, два бассейна,
большая столовая. Много
внимания уделяется твор-
ческому развитию детей,
занятиям с ними — есть кух-
ня с печью, условия для за-
нятий гончарством, даже

своя кузница; есть возмож-
ность заниматься конным
спортом. Предлагается 120
путевок на четыре заезда —
всего 480. 10-процентная
стоимость путевок, как и в
прошлом году, — 600 грн.
Заезды на 21 день.

И, конечно же, при-
школьный лагерь «Улыбка»
в Энергодаре тоже очень
востребованный, так как де-
ти присмотрены, особенно
будущие первоклашки, ко-
торые уже не ходят в садик.
Там смогут провести часть
лета 320 детей — два заезда
по 160 путевок. Стоимость
— 394 грн. 

Завершая нашу беседу,
Надежда Панова отметила,
что, конечно же, хотелось
бы покупать путевок боль-
ше, но у профсоюзного ко-
митета есть определенная
смета, поэтому нельзя взять
средства из другой статьи
расходов и использовать
на летний отдых. А все, что
было заложено на нынеш-
ний год, использовали. Ес-
ли будут появляться до-
полнительные средства, то
профком будет приобре-
тать путевки.

Ирина РОМАНОВА

Профком — главный организатор отдыха

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

— Абсурд цієї реформи з переда-
чею спецзакладів медицини в місце-
ве підпорядкування, — каже Олександр
Фролов, — ще й у тому, що Кабмін
зараз не завершив обіцяної адмін-
реформи й не відомо, якою в підсумку
буде карта області, районів, де розміс-
тяться центри владних і фінансових
повноважень. Таке враження, що всю
налагоджену систему відомчого мед-
обслуговування ламають, не задумую-
чись, що одержать у результаті такої
«реформи».

ІЗ-ЗА КОРДОНУ
СМОЛІНОГО НЕ ВИДНО

— Насправді нам сьогодні не виста-
чає скорочених ліжко-місць, — запев-

няє завідувач стаціонарного відділення
медчастини Станіслав Заболотний. —
На п’ятнадцять місць у терапевтичному
і стільки ж у хірургічному відділеннях
зараз по 22–23 претенденти. Бо коли
кажуть, що люди стали менше зверта-
тися до лікарень, а відтак їх кількість
можна скорочувати, — це лукавство.
Просто в людей немає грошей на ліку-
вання, навіть на термінові операції, не
тільки на профілактику. Ось чому й біль-
шає інфарктів, інсультів, зростає смер-
тність. Як можна закривати, наприклад,
нашу лікарню чи зменшувати комплекс
її послуг, якщо у нас тільки в Смоліному
вісімсот інвалідів праці? Це, до речі,
шахтарі уранодобувних підприємств,
котрих держава зобов’язана лікувати,
обстежувати. Їм свого часу обіцяли якіс-

не обслуговування, відкриваючи не-
безпечні для населення виробництва.

— Не знаю, як би рятувала чоло-
віка, коли б не наша медчастина, її
кваліфіковані лікарі й медсестри, —
бідкається Людмила Чміль, місцева
жителька, з якою ми поспілкувалися
в палаті терапевтичного стаціонару.
— Вчора у нього стався інсульт, аб-
солютно непередбачувано. Не при-
веди, Боже, щоб довелося їхати до
Малої Виски в лікарню, могли б і не
довезти. Мені здається, що таке
ставлення у влади до лікарень, де
лікуються шахтарі, селяни, простий
люд, через те, що самі «великі на-
чальники» переважно лікуються за
кордоном. Не встигла виникнути
проблема зі здоров’ям — уже й там.
А звідти, з-за кордону, ні Смоліного,
ні проблем працівників подібних під-
приємств не видно.

Олег ШВЕРНЕНКО

СПЕЦІАЛІЗОВАНІ МСЧ МАЮТЬ ПРАВО НА ЖИТТЯ

НЕ ПОТРІБНІ ДЕРЖАВІНЕ ПОТРІБНІ ДЕРЖАВІ

У глибині мудрості слів
знаного вченого не раз пере-
конувалася Л.С. Круглова,
котра віднедавна очолює
здоровпункт Хмельницької
АЕС. Ми зустрілися з Лілією
Степанівною напередодні
професійного свята медиків
і у невимушеній розмові
дійшли до… Авіценни, муд-
рість тверджень якого непід-
владна часу. Одне з них дуже
влучно визначає ефектив-
ність роботи лікаря, від якого
пацієнт чекає неодмінного
одужання. На переконання
Авіценни, воно наступить
тільки тоді, коли той, хто
звернувся до лікаря за до-
помогою, повірить у нього і
намагатиметься дотримува-
тися наданих рекомендацій.
Великий Авіценна висловив-
ся приблизно так: якщо ти
зі мною (лікарем. — Ред.), я
тебе вилікую, якщо ти зі
своєю хворобою, то з двома
вами мені впоратися важко.

З висоти власного досві-
ду Лілія Степанівна ствер-
джує, що в медичній практиці
іноді легше встановити діаг-
ноз, причину захворювання,
ніж порозумітися з пацієн-
том, переконати його у необ-
хідності лікування, у доціль-
ності прийому тих чи інших
препаратів тощо. За відсут-
ності довіри одне до одного
марно сподіватися на пози-
тивний результат.

— Ми живемо в період
соціальних стресових ситуа-
цій, люди збуджені і роздра-
товані, пацієнти нерідко при-
ходять на прийом добряче
«заведені» своїми проблема-
ми, — каже співрозмовниця.
— Якщо не дати людині виго-
воритися, часом навіть ви-

кричатися, розмови по суті
не вийде. В емоційному по-
риві важко сприймаються
речі приземлені, отож нама-
гаюся спершу відволікти, пе-
ревести увагу, викликати на
довірливу розмову і лише то-
ді з’ясовувати на що скар-
житься пацієнт, підбирати
лікування.

Її шлях у медицину по-
чався з Харкова, куди юна
Ліля з Хорова, що на Ост-
рожчині, приїхала здобувати
відповідну освіту. З 1987 року
вона у Нетішині, де першим
місцем роботи став здоров-
пункт на будмайданчику №5.
Починала, до речі, з Надією
Іванчук, з якою знову звела
доля, тепер уже на ХАЕС. З
часом перейшла з будмай-
данчика в поліклініку СМСЧ
№4, працювала дільничним і
цеховим терапевтом, а не-
щодавно очолила колектив
станційного здоровпункту.
Колектив невеликий — п’ять
фельдшерів, медсестра фіз-
кабінету, молодша медична
сестра, ще за пунктом за-

кріплено чотири водії, адже
у розпорядженні медиків є
швидка допомога. Шкода,
що з плином часу не стало
посади стоматолога та гіне-
колога, послугами яких мог-
ли скористатися працівники
станції, нарікають атомники і
на відсутність аптеки. Для її
відкриття є свої перепони, —
за відсутності відповідних
дозволів цього зробити не
можна. Працювати є над
чим. Натомість Л.С. Кругло-
ва каже, що в здоровпунк-
ті є можливість надавати по-
слуги, якими користуються
пацієнти в умовах денного
стаціонару. І фізкабінет тут
хороший, мають у своєму
розпорядженні все те, що й
у поліклініці.

— А як з препаратами,
перев’язувальними мате-
ріалами, обладнанням для
надання першої медичної
допомоги?

— З цим проблем не
маємо, усім необхідним за-
безпечені. Інакше й не мо-
же бути, адже найголовніше
наше завдання — надання
невідкладної допомоги як у
здоровпункті, так і безпосе-
редньо на робочих місцях,
куди в разі гострої потреби
виїжджають фельдшери. До
слова, хочеться багато зро-
бити в плані профілактики,
так би мовити, спрацювати
на випередження.

Віддавши багато років
роботі в поліклініці СМСЧ
№4, їй болить душа за си-
туацію, яку нині переживає
колектив медсанчастини.
Люди втомилися від невиз-
наченості і невпевненості у
завтрашньому дні, болісно
сприймають події, пов’язані

з переходом закладу у кому-
нальну власність. У кожному
місті-супутнику цю проблему
намагаються вирішити шля-
хом найменших втрат, але
недостатнє фінансування,
питання скорочення ліжко-
місць, часом цілих відділень,
а відтак і фахівців, досі не
врегульоване. Колективи по-
просту лихоманить.

— Особисто я не розу-
мію, — каже Л.С. Круглова,
— як можна скорочувати ме-
дичні послуги. Візьміть наше
місто, воно ж меншим не
стає, навпаки, росте, розви-
вається. Населення старіє, а
отже, і проблем зі здоров’ям
більше. Не про скорочення
потрібно вести мову, а дбати,
аби у СМСЧ були кардіолог,
ендокринолог (зараз такий
працює не на повну ставку),
пульмонолог, гастроентеро-
лог та інші лікарі вузького
профілю, які могли б кваліфі-
ковано проконсультувати і
надати необхідну допомогу.
Думаєте, їхали б тоді неті-
шинці у Хмельницький, Рівне
чи деінде? У цьому просто
відпала б потреба.

— Наскільки наполегли-
во і ефективно обстоюють
вирішення проблем колек-
тиву санчастини депутати
міської ради від СМСЧ?

— Якщо чесно, не знаю.
— У вас також був шанс

влитися в депутатський
корпус міста, не жалкуєте,
що поступилися ним на
користь інших?

— Результати виявилися
несподіваними, не зовсім
була налаштована, отож не
жалкую.

Ольга СОКОЛ
Фото Віталія ЛЯШУКА

Який же правий Авiценна!

22 червня під час засідання Президії ФПУ підписано угоду
про співпрацю між Федерацією профспілок України і Державною
службою України з питань праці.

Свої підписи під документом поставили Голова ФПУ Григорій
Осовий та Голова Держпраці Роман Чернега.

Як зазначено у преамбулі, Сторони, керуючись принципами
верховенства права, партнерства та соціального діалогу, зако-
нодавством України, усвідомлюючи важливість спільних дій
щодо забезпечення конституційних прав громадян на належні,
безпечні та здорові умови праці, прав і гарантій працюючих,
застрахованих осіб, постраждалих на виробництві, ветеранів
праці, а також прагнучи сприяти збільшенню кількості та покра-
щенню якості робочих місць з гідними та безпечними умовами
праці, укладають зазначену Угоду.

Укладено угоду про співпрацю
між Федерацією профспілок України
і Державною службою України з питань праці

У ПРЕЗИДІЇ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ

Федерація профспілок України висловлює категорич-
ний протест проти встановлення Кабінетом Міністрів
України з 1 травня 2016 року економічно необгрунтованої
ціни на природний газ для населення, що, як наслідок,
спричинило підвищення тарифів на гарячу воду та опален-
ня, з 1 вересня підвищення тарифів на електроенергію на
30%, ініціювання територіальними водоканалами підви-
щення тарифів на холодну воду.

Зазначені рішення прийнято Кабінетом Міністрів України та
НКРЕКП в умовах падіння реальної заробітної плати на 20,2% (за
2015 рік), збільшення заборгованості з виплати заробітної плати
до 1,8 млрд. грн., скорочення робочих місць та зростання без-
робіття, зростання рівня бідності серед працюючих до 20%.

ФПУ заявляє, що діюча система соціального захисту не
забезпечує адекватної підтримки населення, оскільки базується
на штучно заниженому вдвічі розмірі прожиткового мінімуму —
при 3037 грн. розрахованого Мінсоцполітики фактичного про-
житкового мінімуму для працездатних осіб в цінах травня ц.р. в
Держбюджеті встановлено 1450 грн. з 1 травня ц.р.

Відтак — вдвічі занижено й розміри мінімальної зарплати та
мінімальної пенсії.

Нинішня державна тарифна політика вже зробила комуналь-
ні послуги фінансово недоступними для більшості населення
України, — до кінця року в чергу за державною допомогою стане
майже 9 млн. сімей із загальної кількості 15 млн. сімей, до кате-
горії отримувачів субсидії може потрапити майже три чверті пра-
цюючого населення.

Федерація профспілок України наполягає — працююча
людина не повинна бути отримувачем субсидії і йти з простягну-
тою рукою до держави, а мати можливість своєю працею заро-
бити на достатній життєвий рівень для себе та своєї сім’ї.
Держава ж повинна забезпечити ефективний соціальний захист
вразливих категорій населення.

Мірилом ефективності державної соціальної політики має
бути не мільйонна кількість отримувачів субсидій та соціальної
допомоги, а реалізоване конституційне право громадян на гідне
життя за рахунок власної праці.

Враховуючи, що дії Кабінету Міністрів України та НКРЕКП
порушують конституційне право громадян на достатній рівень
життя для себе і своєї сім’ї, ФЕДЕРАЦІЯ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ
ВИМАГАЄ:

— негайно переглянути встановлену ціну на природний газ
для населення, а також тарифи на опалення та гарячу воду, за-
безпечивши визначення їх на економічно обґрунтованому рівні;

— терміново внести зміни до Державного бюджету України
на 2016 рік щодо підвищення розмірів прожиткового мінімуму,
мінімальної заробітної плати та мінімальної пенсії до рівня фак-
тичного прожиткового мінімуму, та передбачити кошти для під-
вищення базового тарифного розряду Єдиної тарифної сітки з
метою ліквідації грошового розриву з мінімальною заробітною
платою;

— роботодавцям усіх форм власності спрямувати вивільнені
кошти фонду оплати праці, внаслідок зменшення з 1 січня 2016
року майже вдвічі розміру ЄСВ, на підвищення з 1 липня 2016
року заробітної плати не менш ніж на 15%;

— погасити до 1 жовтня 2016 року заборгованість з виплати
заробітної плати.

У разі невиконання вимог профспілок, для захисту економіч-
них і соціальних інтересів працюючих профспілки будуть
обстоювати конституційне право громадян на достатній рівень
життя усіма законними засобами.
Прийнято на засіданні Ради Федерації профспілок України

23 червня 2016 року

ОФІЦІЙНО

Додаток 2
до постанови Ради ФПУ
від 23.06.2016 № Р-2-4

Прем’єр-міністру України Гройсману В.Б.
Голові Верховної Ради України Парубію А.В.

Першому заступнику Голови СПО сторони
роботодавців на національному рівні

Мірошниченку О.В.

ЗАЯВА
ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

У ЗВ’ЯЗКУ З ШОКОВИМ ПІДВИЩЕННЯМ ЦІН І ТАРИФІВ

Розглянувши рішення Ради Федерації профспілок України
«Про позицію і дії профспілок на захист прав та інтересів працюю-
чих в умовах шокового підвищення ціни на газ і тарифів на житло-
во-комунальні послуги» від 24.06.2016 №02/01-22/676, Президія
Центрального комітету профспілки своєю постановою вирішила:

підтримати рішення Ради Федерації профспілок України про
проведення Всеукраїнської попереджувальної акції протесту 6
липня 2016 року у м. Київ на захист інтересів працюючих.

Вимагати від Кабінету Міністрів та Верховної Ради України:
негайно переглянути встановлену економічно необґрунто-

вану ціну на природний газ для населення, тарифи на опалення
та гарячу воду;

терміново підвищити розмір прожиткового мінімуму, міні-
мальної заробітної плати та мінімальної пенсії до рівня фактич-
ного прожиткового мінімуму — 2897 грн.

Взяти участь у Всеукраїнській попереджувальній акції та
звернутись до голів профспілкових організацій, які зареєстрова-
ні у м. Київ та Київській області, з пропозицією сформувати пред-
ставництво Атомпрофспілки в акції відповідно до встановлених
ФПУ квот.

Про участь у Всеукраїнській
акції протесту
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СОЦІАЛЬНІ ДЕРЖАВНІ СТАНДАРТИ І ГАРАНТІЇ-2016

Як відомо, відповідно до Закону «Про Державний
бюджет України на 2016 рік», з 1 травня 2016-го про-
житковий мінімум для непрацездатних осіб збільшився
з 1074 до 1130 гривень, тобто на 56 гривень, або в
середньому на 6%. І це підвищення спричинило зміну в
бік збільшення пенсійних виплат для людей, розмір
пенсії яких залежить саме від прожиткового мінімуму.

Серед категорій осіб, у яких збільшилися розміри
виплат, такі (для порівняння в таблицях також наведені
дані на 1 січня 2016 року, тобто на час попереднього під-
вищення соцстандартів).

Не перераховували пенсії для категорій людей, у
яких розмір виплати не залежить від прожиткового міні-
муму для непрацездатних осіб, а саме:

♦ пенсіонерів, які працюють;
♦ наукових працівників;
♦ особам, яким раніше призначали пенсію за спеці-

альними законами (держслужбовці та прирівняні до них
особи);
♦ додаткова пенсія за шкоду, заподіяну здоров’ю, для

осіб, які мають статус постраждалих від Чорнобильської
катастрофи;
♦ дітей війни (якщо пенсія такої людини залежить від

показника прожиткового мінімуму для непрацездатних
осіб, то її перераховували, але в її складі не перерахову-
вали саме надбавку дітям війни).

Ми всі знаємо, що в Україні є
День Конституції, освячений вихід-
ним, а от для чого вона потрібна —
сказати важко. Якщо просто, то це
Основний Закон, за яким живе
країна, він регламентує права і
обов’язки громадян, визначає дер-
жавний устрій тощо. Але, насправ-
ді, українська Конституція в більшо-
сті статей і розділів має відверто
декларативний характер і навіть у
розділі державного устрою вона
лише окреслює наміри, до того ж
не найкращі, інакше б у нас не було
війни.

Зміст нашої Конституції якнай-
краще характеризує різновектор-
ність українського суспільства, яке
вже чверть сторіччя не має консолі-
дованого напряму розвитку.

З цих же причин Конституція
України пройшла складний шлях
свого творення і затвердження в ніч
з 27 на 28 червня 1996 року. По-
трібно зазначити, що тоді існувало
півтора десятки проектів Конс-
титуції, вкупі з проектом КПУ, який
передбачав збереження абревіату-
ри УРСР, інтеграцію в СРСР тощо.
Комуністи виступали і основним
опонентами остаточної редакції
основного закону. 

Пам’ятаю, як під час обгово-
рення проекту Конституції довело-
ся з Олександрії їздити в Кірово-
град. Обговорення проходило в
кінотеатрі, який тепер має назву
«Зоряний», утім, це вже начебто і
не кінотеатр… Місцеві комуністи
активно виступали проти прак-
тично всіх положень проекту, де б
фіксувалася Незалежність, і вреш-
ті-решт, покинули сесійну залу на
знак протесту. Проте їхня позиція
таки знайшла відображення в
Основному Законі у вигляді статей
про право українців на соціальні
гарантії. Саме завдяки перенесе-
ним у Конституцію положенням
радянської Конституції і стало
можливим прийняття Конституції
Незалежної України в такому бага-
тообіцяючому вигляді. Це, вреш-
ті-решт, віддзеркалення наших
очікувань від Незалежності. В ре-
зультаті ми отримали найкращу
Конституцію (як стверджують ав-
тори), але вся біда в тому, що
ми спостерігаємо тотальне неви-
конання задекларованих поло-
жень. Особливо в плані прав і сво-
бод, начебто гарантованих нашою
Конституцією. Дійшло до того, що
практично будь-яке положення чи

статті Конституції, особливо у світ-
лі сумних реалій, можуть сприйма-
тися як чийсь жарт, здатний трішки
покращити настрій. Скажімо, стат-
тя другого розділу — «Громадяни
України рівні перед Законом». Ну-
ну… Або візьмемо гарантоване
право на працю, що особливо
актуальне для колись шахтарської
Олександрії. Право на працю є, а
от шахт, ТЕЦ і брикетних фабрик
чомусь не залишилося. В цьому ж
контексті просто смішно звучить
положення статті про те, що «ко-
жен громадянин має право на
своєчасне одержання винагороди
за працю» і це право захищається
Законом! Таким же чином держава
гарантує створення умов, за яких
«КОЖНИЙ громадянин матиме
змогу побудувати, придбати або
взяти в оренду житло». Як видно з
околиць Києва чи інших великих
міст, для деяких громадян такі
умови вже створені. До того ж
люди дарма нарікають на важке
життя і зниження соціальних стан-
дартів, бо стаття 48 прямо вказує,
що «кожен громадянин має право
на достойний життєвий рівень»,
що передбачає доступність до
харчів, одягу, житла.

Шановні, в чому проблема,
якщо держава гарантує наше право
на медичну допомогу, причому «у
державних і комунальних закладах
охорони здоров’я медична допо-
мога надається БЕЗПЛАТНО, а
мережа закладів охорони здоров’я
не може бути скорочена?». Звідси
легко зробити висновок, що всі
спроби реформувати мережу охо-
рони здоров’я, а медичні послу-
ги офіційно зробити платними, є
антиконституційними! Насмілюся
стверджувати, що задекларована
безплатна медицина таки повинна
бути безплатною, бо якщо є гроші
на утримання нікому не потрібних
міністерств, відомств, департамен-
тів, комітетів і чого тільки ще, то
повинні бути гроші й на охорону
здоров’я. В сенсі — на безплатні
ліки, бо ми 25 років утримували
міліцію, СБУ, армію чи різних рівнів
суди, які в потрібний момент вияви-
лися недієздатними. А так хоч би
лікувалися безплатно.

Конституція покликана стабілі-
зувати процеси життєдіяльності, і
це теж передбачено створенням
«передумов для функціонування і
розвитку держави і суспільства,
незалежно від політичної орієнтації

партій». Якраз з «орієнтацією» у
наших політиків не все в порядку,
більше того, кожен новий прези-
дент і правляча партія не лише
трактують нашу національну ідею
на власний розсуд, а й змушують
підкорятися країну своїй політиці.

В Україні найганебнішим чином
порушується навіть фундаменталь-
не право на свободу совісті і вірос-
повідання. Згадайте, хто останній
раз запитував немовля, чи бажає
воно прийняти християнство? При-
чому їх не те що не питають, а про-
сто насильно навертають до релігії,
занурюючи в антисанітарійну ку-
піль, а держава, яка відокремлена
від церкви, ніяк не реагує.

І так практично по кожній статті
чи положенню Конституції, хоча є
категорія людей, які повною мірою
користуються сьогодні перевагами
найкращої у світі Конституції.

Проте ми таки сподіваємо-
ся, що колись знайдеться в Ук-
раїні справжній уряд, парламент,
Президент, чи хто там ще прописа-
ний у Конституції, який виконає все,
що обіцяно в Основному Законі
України.

Сергій ПОЛУЛЯХ
м. Кіровоград

ОСНОВНИЙ ЗАКОН НІБИ Є…

Влада — народу: кому ми винні — прощаємо
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АТОМНИЙ СПОРТ ДОПОМАГАЄ ПРОСЛАВЛЯТИ УКРАЇНУ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Еще до старта большие надежды
возлагали на нашу шахматную дружину
во главе с играющим тренером —
Константином Криволаповым. Кроме
него, в составе команды еще два его
воспитанника, работники Запорожской
АЭС — Эдуард Ковалев и Роман Ива-
нух. Энергодарцы в прошлые годы
трижды были призерами фестиваля, но
стать первыми им никак не удавалось.

Начали турнир с побед над кол-
лективами Болгарии и Косово. В чет-
вертом туре украинцев ждала встре-
ча с так же идущей без поражения
командой российского «Атом-спор-
та». К завершению поединка лиде-
ров счет равный — 1:1, и решаю-
щей стала встреча на третьей доске,
где Р. Иванух играл с сильным рос-
сийским международным мастером.
Встреча складывалась не совсем
удачно для Романа и в один из мо-
ментов он даже был готов остановить
часы, что по правилам шахмат —
признание поражения. Но грозный
взгляд и оклик тренера: «Бороться до
конца» остановил парня. Концент-
рация внимания, пара хороших ходов
и уже российский шахматист оста-
навливает часы. Такая важная побе-
да — 2:1. После этого энергодарцев
остановить уже было нельзя. Пос-
ледовали еще три победы и в итоге
— 12 очков, из 12, и вот оно, наконец-
то, долгожданное первое место меж-
дународного фестиваля. Зал бурно
и тепло приветствует победу наших
ребят.

Успешно выступили украинцы и
в личном первенстве — Константин
Криволапов стал лучшим на первой
доске, а Э. Ковалев и Р. Иванух на
своих досках — вторыми.

Спортивная борьба в Болгарии по
популярности не уступает футболу, а
соревнования борцов всегда соби-
рают большую зрительскую аудито-
рию. Не исключением стал и фести-
вальный турнир. Прямо перед отелем
была оборудована площадка, так что
многие отдыхающие и болельщики на-
блюдали за ходом поединков прямо с
балконов. Все наши надежды на С. Ти-
линина. Станислав — мастер спорта
по классической борьбе, неоднократ-
ный победитель во всеукраинских тур-
нирах, работает инструктором-мето-
дистом по спорту на Запорожской
АЭС. В прошлые годы здесь же, в
Болгарии, он уже становился чемпио-
ном.. Как сложится в этот раз? Ведь,
как говорят сами спортсмены, чем-
пионский титул порой легче завое-
вать, чем его отстоять.

До финальной встречи наш атлет
относительно легко победил четырех
своих соперников, а здесь его ждал
поединок с болгарским чемпионом
мира по борьбе самбо. Что творилось
на борцовской площадке во время
этого поединка, трудно передать —
эмоции зрителей, азарт и мастерство
спортсменов зашкаливали. В одном
из моментов украинскому борцу уда-
лось «оторвать» болгарина от земли и
бросить на спину, в борьбе — это
чистая победа.

После окончания схватки нашего
спортсмена болельщики вынесли на
руках. Теперь энергодарец Стани-
слав Тилинин — трехкратный чемпион
фестиваля.

Порадовали и остальные наши
участники, выступающие в турнире
по пляжной борьбе. Значительно
уступая большинству атлетов в воз-
расте и весе, руководитель делега-
ции, в прошлом мастер спорта по
борьбе, Виктор Диброва занял по-
четное четвертое место. 

Приятный сюрприз преподнесли и
наши женщины, впервые участвующие
в борцовском турнире. Миниатюрная
Лена Пархоменко, работница одного из
цехов ЗАЭС, вспомнила, что в юности
занималась борьбой. Несколько трени-
ровок и в интересах команды девушка
вышла на импровизированный ковер.
Третье место и бронзовая медаль —
совсем не плохо. Ее поддержали Таня

Шнипор (ЮУАЭС) и Оля Буланова
(ЗАЭС) и в итоге наши женщины в
командном турнире заняли второе
место, уступив только болгаркам. 

Еще одну бронзовую медаль
Елена Пархоменко завоевала в соста-
ве команды в турнире по пляжному
волейболу. Наши девушки, высту-
пающие в составе — Е. Пархоменко,
О. Буланова, Е. Гаврицки (все —
ЗАЭС) и М. Войтюк (РАЭС), показали
слаженную игру и проиграли лишь
сильным, полупрофессиональным
командам «Индет» (Мексика) и «АС
Козлодуй» (Болгария), в итоге стали
третьими. В мужском турнире волей-
больная команда, укомплектованная
«пляжниками» Хмельницкой и Рив-
ненской АЭС, была пятой, среди че-
тырнадцати команд. Ребята — молод-
цы, уступили только победителям —
болгарам и россиянам.

Успех ждал украинцев и в плава-
тельном бассейне. В эстафетном за-
плыве 4х50 метров наша четверка —
А. Савчук, Р. Фединчик и Е. Зайчик (все
— РАЭС), В. Городецкий (ХАЭС) опе-
редила сильные команды России и
Болгарии и стала чемпионом фестива-
ля. В личном зачете бронзовую медаль
на дистанции 50 м выиграл Василий
Городецкий. В командном первенстве
дуэт В. Городецкий — Р. Фединчик за-
воевали серебряные медали, а пара А.
Савчук — Е. Зайчик — бронзовые.

Четвертой была наша команда в
турнире по перетягиванию каната,
проиграв во встрече за бронзовые
медали спортсменам болгарской АЭС
«Козлодуй». Женская команда по
стритболу (его еще называют «улич-
ным баскетболом»), укомплектованная
девушками Южно-Украинской АЭС,
заняла шестое место, среди 14 кол-
лективов.

По итогам трех дней соревнований
украинские спортсмены-атомщики за-
воевали 11 золотых, 10 серебряных, 8

бронзовых медалей и пять памятных
кубков.

Даже для членов украинской деле-
гации было сюрпризом, когда главный
судья на торжественном закрытии объ-
явил: «Третье место и большой приз
Фестиваля вручается украинской ко-
манде ГП НАЭК «Энергоатом». Ведь у
нас была одна из самых маленьких
делегаций.

Покидали фестиваль ребята в пре-
красном настроении. Новые друзья,
впечатления. Украинская спортивная
делегация пользовалась уважением
среди участников фестиваля. Спорт-
смены зарубежных стран интересова-
лись жизнью в нашей стране, «болели»
за нашу команду, а в случае успеха
искренне поздравляли с победой… 

Раннее утро. С песнями и шутками
пересекаем последний пограничный
переход Вулканешты — Рени. Кто-то
скаламбурил на слова некогда извест-
ной песни — «хороша страна Болгария,
но Украина лучше всех». Мы на родной
земле, что может быть приятнее…

…Члены команды выражают благо-
дарность руководству Компании, Атом-
профсоюзу, первичной профсоюзной
организации ГП НАЭК «Энергоатом» и
всем, кто внес вклад в организацию
поездки спортсменов-атомщиков на
престижный форум международного
спорта. Славно потрудились и руково-
дители нашей делегации, два энерго-
дарца — директор СОК Диброва В.Н. и
Здравчев И.И. — заместитель предсе-
дателя первичной профсоюзной орга-
низации Запорожской АЭС. Иван
Иванович был настоящей душой кол-
лектива: переводчик, туристский гид,
искренний болельщик, тренер, вдох-
новляющий ребят на спортивные
достижения.

Успешное выступление на фести-
вале члены команды посвятили 20-ле-
тию создания ГП НАЭК «Энергоатом».

Николай МЕРКУШЕВ

«ХОРОША СТРАНА БОЛГАРИЯ…»
АНОНС: 30 РОКІВ КДЮСШ ППО ХАЕС

На правому березі ма-
льовничої річки Горинь, на
кордоні трьох областей —
Хмельницької, Рівненської
та Тернопільської, розташо-
ване невеличке мальовниче
містечко Нетішин, яке веде
свою історію від одноймен-
ного села, заснованого ще в
далекому 1542 році.

Сучасна історія цього на-
селеного пункту починаєть-
ся з січня 1981 року, коли по-
ряд зі старовинним селом,
на місці споконвічних лісів та
боліт було вийнято перший
ковш грунту під фундамент
будівництва першого енер-
гоблока майбутньої Хмель-
ницької атомної електрос-
танції, а за кілька кілометрів
від майбутньої АЕС почалося
зведення міста-супутника
атомних енергетиків. У 1984
році селище отримало ста-
тус міста, а назву вирішили
не змінювати — Нетішин, в
якому зараз проживає по-
над 35 тисяч мешканців.
Рівно через шість років після
початку будівництва нова
атомна електростанція дала
перший струм. 

У спортивному відно-
шенні Нетішин — унікаль-
ний. Де ще на карті нашої
країні знайдеш місто з такою
кількістю населення, в яко-
му б зросли дві Олімпійсь-
кі  чемпіонки, 11 заслужених
майстрів спорту, 20 майстрів
спорту України міжнародно-
го класу, 60 майстрів спорту.
Понад 130 медалей різного
ґатунку вибороли спортсме-
ни міста тільки на офіцій-
них змаганнях світового і
європейського рівня. Пере-
можцями та призерами єв-
ропейських та світових чем-
піонатів серед дорослих та
молоді неодноразово става-
ли заслужені майстри спор-
ту Руслан Задворний, Дмит-
ро Бабійчук, Юрій Пилипчук,
Іван Васильчук, Олег Штур-

бабін, Дмитро Бойко, Аліна
Комащук, майстри спорту
міжнародного класу Дмитро
Пундик, Олександр Торчук,
Євген Аулов, Станіслав Ко-
нопацький.

Кращі нетішинські спорт-
смени постійно входять до
складу збірних команд Ук-
раїни з боротьби самбо,
фехтування, легкої атлети-
ки, пауерліфтингу, плавання,
волейболу. П'ятеро вихован-
ців місцевої спортивної шко-
ли брали участь у трьох
Олімпіадах поспіль. В Афі-
нах-2004 нашу державу у
фехтуванні представляли
Дарія Недашковська і Олег
Штурбабін. У Пекіні 2008
року Галина Пундик і Ольга
Жовнір у складі команди
шаблісток створили найгуч-
нішу сенсацію, здобувши
олімпійське «золото», в Лон-
доні-2012 року за збірну
України виступав Дмитро
Бойко.

На I Європейських іграх у
Баку влітку минулого року
Нетішин був представлений
чотирма спортсменами —
фехтувальницями А. Кома-
щук і О. Жовнір та самбіс-
тами Д. Бабійчуком і І. Ва-
сильчуком.

Сподіваємося, що й цьо-
го року, в Ріо-де-Жанейро,
будуть представники неті-
шинського спорту, адже за-
раз у збірних національних
командах України до Олім-
піади готуються кілька міс-
цевих спортсменів.

Кузнею спортивних та-
лантів, безперечно, треба
вважати місцеву комплексну
дитячо-юнацьку спортивну
школу первинної профспіл-
кової організації Хмельниць-
кої АЕС ДП НАЕК «Енер-
гоатом» (голова первинної
профспілкової організації —
Гук М.В.).

(Докладніша
інформація буде)

Нетішин — кузня
спортивних зірок

Яке вміння рідкісне? — Уміння віддавати.
Яке вміння найкраще? — Уміння прощати.
Яке вміння найважче? — Уміння мовчати.
Яке вміння найважливіше? — Уміння запитувати.
Яке вміння найпотрібніше? — Уміння слухати.
Яка звичка найнеприємніша? — Чванливість.
Яка звичка найшкідливіша? — Балакучість. 
Яка людина найсильніша? — Яка здатна зрозуміти Істину.
Яка людина найслабша? — Яка вважає себе найсильнішою.
Яка людина найрозумніша? — Яка стежить за своїм серцем.
Яка залежність найнебезпечніша? — Залежність від свого тіла.
Яка людина найбідніша? — Що найбільше любить гроші.
Яка людина найближче до Бога? — Милосердна. 
Чим протистояти біді? — Радістю. 
Чим протистояти стражданню? — Терпінням. 
Яка ознака здорової душі? — Віра. 
Яка ознака хворої душі? — Безнадійність. 
Яка ознака неправильної дії? — Роздратування.
Яка ознака добрих вчинків? — Мир у душі.
Яка людина живцем померла? — Байдужа.
Яка людина ніколи не помре? — Та, що любить інших.

ДУХОВНА СКАРБНИЧКА

Одкровення монаха Симіона Афонського



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


